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Voorwoord 
 
 
Als ik terugblik op 2022 lijkt één tegeltjeswijsheid de spijker op z’n kop te slaan: verandering is de enige 
constante. 2022 begonnen we in lockdown.  En we eindigden het jaar in een wereld waarin we corona 
zo goed als vergeten leken te zijn.  
 
Drie jaar lang hebben ondernemers, scholen, gezinnen, de overheid en ook onze vereniging zich bijna 
maandelijks aangepast aan nieuwe omstandigheden. Het ene beroep kon dat makkelijker dan sommige 
andere. Met creativiteit en weerstandsvermogen hebben we ons er doorheen geslagen. Maar de 
nasleep zullen ondernemers in sommige branches nog lang merken.  
 
Het bleek een tijd van grote tegenstellingen. Voor sommige branches – zoals horeca, evenementen, 
cultuur – was corona ook met steunmaatregelen een mokerslag. Andere branches floreerden juist. De 
grote economische groei had niemand op die manier durven voorspellen. Over het geheel genomen 
waren we er beter en sterker uit gekomen, was de conclusie. 
 
Hoe groot was de verbijstering toen in februari 2022 Poetin Oekraïne binnenviel. Onze generatie is 
opgegroeid met een Europa waarin er ‘nooit meer oorlog’ zou zijn. Naast het menselijke leed is de 
economische situatie vanaf dat moment onvergelijkbaar met de maanden ervoor. Voor het eerst in tien 
jaar tijd ongekende inflatie. Dreigende energietekorten, gasprijzen die bijna ieders draagkracht te boven 
gaan, zowel van particulieren als van bedrijven. In rap tempo forse rentestijgingen. Tegelijk blijven 
personeelstekorten in bijna alle branches een struikelblok voor ondernemers. Daarmee in samenhang 
hoge looneisen en stakingen. Tijden veranderen en de veranderde tijd verandert op haar beurt in een 
oogwenk. Het is op zijn minst gezegd uitdagend.   
 
In Amsterdam-Noord komen daar de ruimtelijke ontwikkelingen bij die ondernemers in onzekerheid 
brengen. Kunnen bedrijven hier wel blijven als er zoveel woningen worden gebouwd op de 
bedrijventerreinen? Waar kunnen bedrijven naartoe als ze moeten verhuizen? Hoe snel gaan de 
ontwikkelingen? Wat zijn grondeigenaren en ontwikkelaars van plan? Durft de gemeente regie te 
nemen? 
 
Neem daarbij de problemen op het elektriciteitsnet. Het is overbelast. Bedrijven kunnen niet uitbreiden. 
Nieuw te vestigen bedrijven hebben helemaal het nazien. VEBAN heeft hierover intensief contact met 
bedrijven en met de gemeente. De gemeente wijst naar de netbeheerder. De netbeheerder geeft niet 
thuis. Maar wij zijn nog niet klaar. 
 
Het afgelopen jaar zien wij gelukkig een kentering bij de gemeente in het denken over bedrijven. Zowel 
bij de ruimtelijke afdeling als bij Economische Zaken en Sociale Zaken begint door te dringen dat een 
stad bedrijven nodig heeft. Een inclusieve stad houdt rekening met die bedrijven. Omdat ze zorgen voor 
werkgelegenheid en voor producten en diensten die nodig zijn ín de stad. We horen en lezen steeds 
vaker ons pleidooi terug bij beslissers die bepalen hoe de ruimte in Noord verdeeld wordt. We zijn 
bijvoorbeeld hoopgevend gestemd over hoe er binnen Haven-Stad wordt gedacht. De toon is al heel 
anders dan bij de plannen voor Buiksloterham, waar in onze ogen heel veel mis is gegaan. We blijven 
ons ermee bemoeien, want de stem van de bedrijven moet gehoord worden.  
 
We zijn daarom ook blij dat we in 2022 gestart zijn met de Ondernemersplatforms. Een plek waar 
gemeente, ondernemers en VEBAN elkaar informeren over ontwikkelingen en standpunten uitwisselen. 
Ik hoop dat de Noordse ondernemers er samen met ons en met de gemeente levendige en effectieve 
bijeenkomsten van maken.  
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Naast de belangenbehartiging die soms taai en inhoudelijk technisch kan zijn, hebben we natuurlijk ook 
onze gezellige netwerkborrels en andere bijeenkomsten. In maart hadden we bijvoorbeeld een 
bruisende pubquiz over Amsterdam-Noord in het NDSM-café met Martin Spee als zingende quizmaster. 
We hebben gegolfd en gefietst. De jaarlijkse veiligheidsborrel bij Delta Safe en de tweede editie van de 
Open Bedrijvendag. Waar ik bijzonder blij mee ben is het initiatief van onze leden Karin Wijnberg en 
Willem Coorn die regelmatig netwerk-meetups organiseren. Activiteiten vanuit de vereniging 
 
Het was een bijzonder jaar, met veel verandering. Some for better, some for worse. Het goede voert in 
mijn ogen de boventoon, maar een verenigde stem van ondernemers blijft hard nodig. Ik ben blij dat ik 
die samen met mijn bestuursgenoten, met onze leden en met de ondersteuning van het bureau kan 
uitdragen.  
 
Rob Post 
Voorzitter VEBAN 
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1. De vereniging 
 

1.1 Bestuur 
In 2022 stond het bestuur onder leiding van voorzitter Rob Post. De samenstelling van het bestuur 
was per 31 december 2022 als volgt: 
 

- Rob Post, voorzitter 
- Ingrid van der Oord, secretaris 
- Anneriek Verhoef, algemeen bestuurslid 
- Toni van het Hof, penningmeester 
- Anneriek Verhoef, algemeen bestuurslid 
- Adri Doorneveld, algemeen bestuurslid, toerisme 
- Peter Wolfs, algemeen bestuurslid, veiligheid 
- Maarten Pekelharing, algemeen bestuurslid 

 
Heisessie bestuur in januari 2022 
Nadat Maarten Pekelharing eind 2021 is toegetreden tot het bestuur heeft het bestuur in januari 2022 
in de nieuwe samenstelling een heisessie gehouden om de doelen van VEBAN en de 
portefeuilleverdeling van de bestuursleden te bespreken.  
 
Het bestuur concludeert dat de netwerkfunctie van VEBAN en de rol van de bedrijvenvereniging als 
belangenbehartiger de belangrijkste pijlers zijn. De belangenbehartiging focust op de 
transformatiegebieden - ruimte voor werken is daarbij de rode draad - en heeft daarnaast aandacht 
voor het Buikslotermeerplein en de gebieden langs de Noord/Zuidlijn waarbij VEBAN ook een eigen 
visie ontwikkelt en uitdraagt over de economische ontwikkelkansen van Noord.  
Met haar netwerkbijeenkomsten wil het bestuur een aantrekkelijke vereniging zijn voor zowel kleine 
ondernemers als voor grotere bedrijven, voor van oudsher in Noord gevestigde bedrijven als voor 
ondernemers die zich nieuw in dit deel van de stad vestigen.  
 
Met de komst van Maarten Pekeharing, wiens onderneming Winclove Probiotics B Corp gecertificeerd 
is, voert het bestuur ook gesprekken over de rol en betekenis van VEBAN voor het stadsdeel en haar 
bewoners.  
 
 

1.2 Verenigingsbureau 
Het verenigingsbureau was in 2022 gevestigd in de NDSM-loods (NDSM-Plein 93 te Amsterdam). Het 
kantoor is ruim voor de twee flexwerkplekken die er zijn ingericht. Om de kosten te beheersen wordt 
het kantoor, op afwisselende dagen, gedeeld met een medehuurder. 
 
De belangenbehartiging werd gedaan door Patricia Wouda. Voor communicatie en evenementen en 
voor de backoffice was tot 31 maart 2022 Esmee Langereis verantwoordelijk. Vanaf 11 april 2022 
heeft Simone Spakman haar taken overgenomen.   
 
Voor de uitvoering van de financiële administratie is Ersin Guler vanuit Bacom Groep betrokken. 
 

1.3 Kascommissie 
De kascommissie controleert namens de leden de jaarrekening en het financieel jaarverslag van de 
vereniging. In 2022 bestond de kascommissie, die de jaarrekening 2021 controleerde uit Klaas 
Timmer (De 7 Provinciën) en Ans Kristians (Winclove Probiotics).  
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2. Leden 
 
 
In 2022 hebben we 16 nieuwe leden mogen verwelkomen. Helaas hebben 25 leden hun lidmaatschap 
opgezegd. VEBAN heeft nu 242 ingeschreven leden.  

2.1 Nieuwe leden 
Mede door een ludieke wervingscampagne ‘Kom aan Boord bij de VEBAN’, waarbij het VEBAN-
wervingsteam in matrozenkleding bestaande en nieuwe ondernemers heeft bezocht, is de 
bedrijvenvereniging onder de aandacht gebracht. Het team heeft de ondernemers geënthousiasmeerd 
en uitgenodigd mee te doen aan de 2e VEBAN Open Bedrijvendag Amsterdam-Noord, waaraan in 
totaal 75 bedrijven hebben deelgenomen. Mede door deze campagne hebben we ook weer 16 leuke, 
nieuwe leden mogen verwelkomen in 2022.  
 

De nieuwe leden zijn:  
- De Werkplek  
- W&V Administratie 
- STRAAT Museum  
- Moore MTH 
- Lerenlassen.nl 
- Lightning VR 
- Werkwijzer naar Werk 
- AM-Arbeidsrecht 
- ImPower 
- Bunk Hotel 
- Above The Fold Organizing 
- Hallo, 
- Studio Relou  
- JINC 
- Kapteijn Development 
- Pexpo 

2.2 Opzeggingen 
Helaas hebben we ook van 25 leden afscheid genomen. De nasleep van coronacrisis is grotendeels 
de reden van opzegging. Daarnaast naast werden de volgende redenen opgegeven: 
bedrijfsoverdracht, sluiting of beëindiging onderneming, vertrek uit Noord en te weinig in de 
gelegenheid om actief deel te nemen aan bijeenkomsten.  
 

2.3 Opbouw van het ledenbestand 
 

Lidmaatschapscategorie 2022 
 

Aantal leden 

A) 1-2 medewerkers 
 

82 

B) 3-4 medewerkers 
 

30 

C) 5-24 medewerkers 
 

76 

D) 25-49 medewerkers 
 

20 

E) 50-124 medewerkers 
 

12 

F) 125-249 medewerkers 
 

2 

G) 250 en meer medewerkers 
 

4  

H) Stichtingen 
 

16 
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3. Verbinding  
 
 
De Grote Noordse Bedrijven Pubquiz – maart 
Om elkaar weer fysiek te kunnen ontmoeten na de 
lockdown, heeft VEBAN besloten met de organisatie van 
dit ludieke evenement te wachten totdat de 
coronamaatregelen een ‘echte’ pubquiz zouden 
toestaan. Op 31 maart vond de Grote Amsterdamse 
Noordse Bedrijven Pubquiz plaats onder de bezielende 
leiding van quizmaster Martin Spee in het NDSM Café.  
 
Met samengestelde teams en bedrijfsteams werd in een 
vol NDSM-café gestreden om de eeuwige roem. Het 
winnende team bestond uit Rob Hoogendorp, Jan Hogen 
en Michiel Buiteman.  
 
Dit evenement is mogelijk gemaakt door de sponsoring 
van Bring at Work.  

 
 
MeetUp ‘Actief Netwerken’ 
Op 1 april startten initiatiefnemers/VEBAN-leden, Karin Weinberg/Yogazaak en Willem 
Coorn/Solve2gether, met het organiseren van de MeetUp ‘Actief Netwerken’. Dit zijn laagdrempelige 
bijeenkomsten waar zowel bestaande als nieuwe of aspirant leden (ZZP of MKB) elkaar leren kennen 
via een korte netwerksessie van een uur met aansluitend een netwerkborrel. De bijeenkomsten vinden 
op wisselende locaties plaats. Gastgevers kunnen op die manier hun bedrijf laten zien aan een groep 
van 15 – 25 ondernemers. Na de pilotbijeenkomst bij Yotel zijn Karin en Willem voortvarend aan de 
slag gegaan. Inmiddels wordt de MeetUp goed bezocht en erg gewaardeerd.   
 
MeetUp - Overzicht 2022 
 

Datum Locatie  
1 april  Yotel 
6 mei De Werkplek 
10 juni  Het Zonnehuis 
7 juli Gym Royal – Sportief netwerken (boxen & yoga) 
16 november Eye Filmmuseum – Netwerken vanuit de persoon (workshop) 

 
 
Uurtje voor een schoner buurtje 
 

In 2022 is VEBAN in samenwerking met Winclove 
Probiotics, Doras en Buurtteam Amsterdam 
een maatschappelijke activiteit opgestart om 
Amsterdam-Noord schoon te prikken. Dat deden de 
initiatiefnemers samen met bewoners, leerlingen, 
studenten en VEBAN-leden en hun medewerkers die 
het leuk vonden om maandelijks of eenmalig bij te 
dragen aan een schonere buurt. 
 
De eerste editie vond plaats op 2 mei en was een 
groot succes. In totaal hebben 28 mensen 
meegedaan en samen 30 kilo zwerfvuil opgehaald. 
Elke eerste maand verzamelden 20-30 vrijwillige 
prikkers zich om 11.45 uur in een andere buurt. 

Ontvangst met een kop koffie en gezelligheid. 
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Uurtje voor een schoner buurtje - Overzicht 2022 
 

Datum Buurt  
2 mei Vogelbuurt 
2 juni Van der Pekstraat  
4 juli  Banne 
1 augustus  Buiksloterham 
5 september Heliotropenstraat 
3 oktober Hamerstraat 

 
 
Algemene Ledenvergadering & netwerkborrel – mei & december 
 

De VEBAN ALV’s & netwerkborrels konden in 2022 live 
georganiseerd worden. En dat deed VEBAN op twee 
bijzondere locaties. De gebruikelijke agendapunten 
kwamen ter sprake. 
 
18 mei – STRAAT Museum 
Na de ALV ontvingen we een inspirerende presentatie 
van David Roos, curator en creatief directeur van 
STRAAT, hét museum voor graffiti en street art in de 
vroegere scheepswerf van 8000m2. Geïnteresseerden 
konden aansluitend een rondleiding doen langs werken 
van grootse internationale namen en aanstormend 
talent. Mede door deze bijzondere locatie werd het weer 
een drukbezochte bijeenkomst met 55 leden bij de ALV 
en 80 leden bij de netwerkborrel.  
 
1 december – Theater/Café NDSM 
Tijdens deze ALV werden de Ondernemersplatforms 
aangekondigd die opgericht worden voor Buiksloterham, 
Cornelis Douwes, NDSM, Klaprozenbuurt, 
Hamerkwartier en op termijn voor het Gemboterrein.  
Rob Post, Ingrid van der Oord en Maarten Pekelharing 
gaven een toelichting op de VEBAN 
Rondetafelgesprekken die het bestuur in het voorjaar 
van 2023 zou organiseren. Het bestuur wil met leden in 
gesprek over de koers en de toekomst van de 
vereniging. Een onderwerp dat goed is om periodiek met 

elkaar te bespreken. Na de ALV in het NDSM-theater was er in het café weer volop gelegenheid om 
elkaar te ontmoeten bij een hapje & drankje. Er waren 45 leden aanwezig bij de ALV en 75 bij de 
borrel. 
   
 
VEBAN Zomer Event – 30 juni  
 
Op 30 juni vond het traditionele VEBAN Golftoernooi plaats bij 
Golfbaan Waterland Amsterdam, waar 18 deelnemers streden 
om de felbegeerde VEBAN Golf wisselbeker. In 2022 kon 
winnaar Martin Deurwaarder bijgeschreven worden op de 
beker.  
 
Parallel aan het golftoernooi nam bestuurslid Adri Doorneveld 
18 leden en introducés mee op de fiets door Noord om op 
uitzonderlijke plekken verhalen te vertellen. Het Zomer Event 
werd met 70 borrelaars feestelijk afgesloten in de IJkantine. 
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Open Bedrijvendag Amsterdam Noord – 7 oktober 
 

 
 
Na een succesvolle 1e editie van de Open Bedrijvendag Amsterdam-Noord (OBD) in 2021 werd op        
26 april met veel enthousiasme een ondernemers informatiebijeenkomst georganiseerd voor de OBD 
2022. Zowel ondernemers die met de eerste editie hadden meegedaan als nieuwe geïnteresseerden 
(40) meldden zich aan. Met een aantal nieuwe ideeën ging de werving van start met de campagne 
‘Welkom aan boord bij de VEBAN’. In de maanden voorafgaand aan het evenement zijn verschillende 
informatie- en inspiratiebijeenkomsten georganiseerd, waaronder een PR-workshop. Zowel voor 
deelnemende bedrijven als voor organisaties die hun achterban activeerden om de bedrijven te 
bezoeken, zoals scholen en welzijnsinstellingen. Mede door de grote inspanningen van medewerkers 
van Winclove Probiotics, Gemeente Amsterdam en VEBAN namen uiteindelijk 75 bedrijven deel aan 
de tweede editie. Tot aan de volgende editie zijn alle deelnemers te zien op de website 
www.openbedrijvendagamsterdamnoord.nl. 
 
Van de tweede editie zijn foto’s en een aftermovie gemaakt om een impressie van de dag te geven. 
Nieuw dit jaar was de ZZP-hub bij de Werkplek. Daar werd een meet & greet georganiseerd om 
bezoekers en ondernemers met elkaar in contact te brengen. Daarnaast boden de ondernemers een 
tiental uiteenlopende workshops aan. Ter afsluiting vond een Borrel DeLuxe plaats voor deelnemers & 
bezoekers.  
 

De OBD werd officieel geopend in het 
BovenIJ ziekenhuis door voorzitter van de 
Raad van Bestuur, Edwin van der Meer, 
stadsdeelbestuurder Yassmine el Ksaihi en 
VEBAN-voorzitter Rob Post. Dit in het 
bijzijn van 25 genodigden. Medewerkers, 
oud-medewerkers en een vrijwilliger van 
het ziekenhuis werden geïnterviewd over 
de rol van het ziekenhuis in hun leven, voor 
de buurt en voor Amsterdam-Noord. 
Aansluitend kregen de gasten een 
rondleiding door het ziekenhuis.  
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Week van de Veiligheid – 13 oktober 
 
In de week van de veiligheid organiseerde 
Delta Safe Groep op 13 oktober een 
netwerkborrel met als sprekers o.a. 
stadsdeelvoorzitter Brahim Abid en 
voormalig staatssecretaris van Veiligheid en 
Justitie Fred Teeven over veiligheid in het 
algemeen en over veiligheid op 
bedrijventerreinen in het bijzonder.  
 
Rob Post keek terug op een succesvolle 
Open Bedrijvendag met leuke impressies 
gevangen in de OBD aftermovie. De 
aangeklede borrel voor ca. 70 Delta Safe 
relaties en VEBAN-leden werd geheel gesponsord door Delta Safe Groep.  
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4. Belangenbehartiging 
 
VEBAN maakt zich hard voor een goed ondernemersklimaat in Amsterdam-Noord. Omdat Noord meer 
aandacht verdient dan het krijgt. En omdat de aandacht van de overheid van nature niet ruimhartig 
naar bedrijvigheid uitgaat. Bedrijven opereren in een vrije markt. Die heeft geen lokale 
overheidssturing nodig, lijkt de (onbewuste) gedachtegang van beleidsmakers en bestuurders te zijn. 
Terwijl werk onmisbaar is voor de stad en de ruimte voor werk de afgelopen jaren zienderogen kleiner 
is geworden. Zelfs het stadsbestuur erkent dat er een tekort is aan bedrijfsruimte. Maar in ruimtelijke 
plannen blijft wonen desondanks éénzijdig dominant. Daarom is VEBAN volhardend in haar 
boodschap. 
 
Volharding 
Lange tijd leek die boodschap geen post te vatten. In Buiksloterham heeft de gemeente haar plannen 
ondanks redelijke alternatieven met een doorwrochte onderbouwing vanuit bedrijven en bewoners, 
ondanks talloze zeer inhoudelijke gesprekken op álle niveaus en ondanks protest vanuit bewoners en 
ondernemers onveranderd door laten gaan. Het aantal te bouwen woningen is verdubbeld, zonder de 
ruimte voor bedrijven juridisch te borgen. 
 
Ook in januari 2022 was de Nota van Beantwoording op de zienswijzen die waren ingediend op de 
Concept Investeringsnota Hamerkwartier exemplarisch voor de manier van denken bij de 
Amsterdamse overheid: geen enkele inhoudelijke reactie op de zienswijzen die aandacht vroegen 
voor andere functies dan wonen. Informeel gaven gesprekspartners aan dat iedere inzet die ten koste 
zou gaan van het aantal te bouwen woningen, als politieke zelfmoord werd gezien.  
 
2022 markeert kantelpunt 
Maar in de loop van 2022 constateert VEBAN een voorzichtig kantelpunt. In bijna alle gesprekken die 
de vereniging voert op zowel ambtelijk als bestuurlijk en politiek niveau geven gesprekspartners toe 
dat de aandacht te éénzijdig gericht is op wonen en dat de ruimte voor bedrijvigheid meer aandacht 
nodig heeft, zowel in economische en sociale visies als in ruimtelijke plannen. VEBAN wordt bijna 
wekelijks benaderd door ambtenaren, adviseurs, politici of bestuurders die onze visie willen horen op 
de noodzaak en de inpasbaarheid van bedrijven in een groeiende stad. En we zien dat ook terug in 
stukken van de gemeente. Daarmee is de werkelijkheid nog niet veranderd, maar er is een begin.  
 
Ook het bezoek van wethouder voor Economische Zaken, Egbert de Vries, aan Noord in het voorjaar 
van 2022 laat een kantelpunt zien. Aanleiding gaf de noodklok die ondernemers in de Klaprozenbuurt 
luidden. Door een gebrek aan sturing door de gemeente is er geen tijdelijke bedrijfsruimte beschikbaar 
en worden de nieuwe bedrijfsruimtes onbetaalbaar voor de in Noord gewortelde bedrijven. De 
wethouder gaf toe dat er veel ondernemers slachtoffer zijn en dreigen te worden van de transformatie, 
dat de gemeente zich dat moet aantrekken en daarvan te leren heeft. En hij zegde toe zijn uiterste 
best te doen om alsnog naar (tijdelijke) bedrijfsruimte voor deze ondernemers te zoeken. Ook zou hij 
onderzoeken of het mogelijk is om via soortgelijke constructies als met woningbouwcorporaties of 
broedplaatsbureaus te komen tot gereguleerde prijzen voor bedrijfsruimtes. Een dergelijk onderzoek 
neemt tijd in beslag, maar VEBAN is positief over de uitgesproken intenties. De toezeggingen van 
wethouder De Vries zijn overgedragen aan het nieuwe college en met de gemeenteraad gedeeld in 
een raadsinformatiebrief op 13 juli 2022.  
 
Ondernemersplatforms 
Geruime tijd pleitte VEBAN bij de gemeente voor het gezamenlijk inrichten van ondernemersplatforms 
in de Noordse transformatiegebieden. De eerdere beheergroepen beantwoordden niet meer aan de 
behoefte: naast beheervraagstukken is het ook nodig om de toekomstplannen en stedelijke 
ontwikkeling met ondernemers te bespreken.  
De gemeente was daarbij steeds terughoudend positief. Stadsdeelbestuurder Saskia Groenwoud was 
het inhoudelijk eens met onze constatering, maar wilde onafhankelijk onderzoek aan de inrichting van 
de platforms vooraf laten gaan. De conclusies van bureau Areaal waren confronterend: het vertrouwen 
van ondernemers in de gemeente was tot ver onder nul gezakt. De teleurstelling was het grootst onder 
ondernemers in Buiksloterham en in de Klaprozenbuurt waar de transformatie het verst gevorderd 
was. Ondernemers in andere gebieden voorzagen een vergelijkbare toekomst. Bovendien was er ook 
de frustratie vanuit de beheergroepen die aan effectiviteit hadden verloren. Te weinig werd er gelet op 
de opvolging van actiepunten die uit de overleggen voortkwamen.  
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Door het onderzoek van Areaal was er geen ontkomen meer aan. Het nieuwe stadsdeelbestuur had 
nu de kans om opnieuw te bouwen aan het vertrouwen van ondernemers in de transformatiegebieden.  
 
In het najaar van 2022 is eindelijk – na meer dan twee jaar taai overleg met de gemeente en het 
stadsdeel – een start gemaakt met de ondernemersplatforms. De gemeente stelt secretariële 
ondersteuning ter beschikking.  
 
Ook deze ontwikkeling ziet VEBAN als een positieve kanteling naar meer aandacht van de gemeente 
voor de positie van bedrijven in Amsterdam-Noord. Onze oproep aan bestuurders is, om de inbreng 
en zorgen van ondernemers serieus te nemen. Dit is hun kans op herstel van vertrouwen. Belangrijke 
onderwerpen voor de ondernemersplatforms zijn o.a.: inpassing van wonen en werken, ruimte voor 
maakindustrie, bereikbaarheid (zowel met auto als met ov), parkeren, continuïteit tijdens transformatie, 
netcongestie, uitstootvrij vervoer.  
 
Langetermijnvisie op economische ontwikkeling Noord  
VEBAN reageert niet alleen op plannen van de gemeente, maar ontwikkelt ook haar eigen visie op 
economische kansen voor Noord. Zo heeft VEBAN bijvoorbeeld eerder een visie ontwikkeld op 
toerisme, op de bereikbaarheid van Noord en op een vaste ov-verbinding tussen Noord en Zaanstad, 
de Zaanlijn. Zo heeft VEBAN een rol gespeeld bij de komst van het BovenIJ Ziekenhuis en de bouw 
van de IJtunnel.  
 
In 2022 heeft VEBAN samen met een aantal ondernemers in Noord, waaronder publicist over 
stedelijke ontwikkeling Bas Kok en architect Wessel Vreugdenhil, haar visie verder ontwikkeld die de 
werktitel Noordas draagt. Eerder publiceerde Het Parool erover: https://www.parool.nl/columns-
opinie/opinie-maak-juist-nu-werk-van-de-noordas~b5a86ffc/. In 2022 heeft de werkgroep een 
visiedocument gemaakt dat zij met geïnteresseerde ondernemers, stedenbouwkundigen, (oud-) 
bestuurders, etc., bespreekt. Het visiedocument vindt u onder de volgende link waarbij belangrijk is te 
vermelden dat dit een levend document is. Het gaat om een aanzet voor een discussie over 
ontwikkelkansen voor Noord: https://veban.nl/wp-content/uploads/2022/07/VISIEDOCUMENT-
NOORDAS-JANUARI-2022.pdf  
 

 
 
Kern van de gedachte is, dat de kansen die de Noord/Zuidlijn biedt, nog nauwelijks worden benut. 
Zelfs in de langetermijnvisie van de gemeente (Omgevingsvisie 2050) staat er niets over vermeld. 
Terwijl dit deel van de metro een antwoord is op een heel scala aan wensen van het stadsbestuur: het 
centrum ontlasten, gemengde woon-werkgebieden met veel groen, minder auto’s en meer gebruik van 
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het openbaar vervoer. Bovendien mist Amsterdam een groot innovatiedistrict en ruimte voor 
(hoofd)kantoren die in het centrum uit hun voegen barsten. De gebieden rond de Noordelijke 
metrostations zijn een uitgelezen plek om innovatieve woon-werkgebieden te ontwikkelen, op twee 
metrominuten van de Dam en vlakbij het groen van het Noorderpark, het Noordhollandsch Kanaal en 
landelijk Noord. Het Buikslotermeerplein zou ruimte kunnen bieden aan moderne 
kantoorvoorzieningen en daarmee een economisch centrum en aantrekkelijke entree van de stad zijn 
bij station Noord, het grote winkelcentrum, parkeergelegenheid en aansluiting op de A10, de A7 en de 
A8.  
 
Samenwerking 
In 2022 heeft VEBAN haar samenwerking met omringende ondernemersverenigingen geïntensiveerd. 
Op regelmatige basis voert zij gesprekken met OVZZ uit Zaandam, met CBO uit Oostzaan en met 
ORAM als grootste bedrijvenvereniging met oorsprong in het havengebied. 
 
Op de onderwerpen waar onze belangen overeenkomen, zoeken we de samenwerking. Het 
belangrijkste onderwerp is daarbij de aandacht die we bij de gemeente vragen voor werken en ruimte 
voor bedrijven. Bij transformatie van bedrijventerreinen naar woon-werkgebieden zien we in heel 
Amsterdam, en ook in Zaandam, dat de grote woningbouwambitie te koste gaat van de ruimte voor 
(maak)bedrijven. Speciale aandacht van ons heeft de ontwikkeling van Haven-Stad, omdat het 
geografisch de werkgebieden van drie ondernemersverenigingen overlapt en omdat het in omvang de 
meest ingrijpende transformatie betreft. 
 
In Zaandam lijkt het gemeentebestuur opener te staan voor de zorgen van ondernemers in de 
Achtersluispolder die ook getransformeerd zou worden. OVZZ is het gelukt de gemeente te overtuigen 
een onderzoek uit te laten voeren naar de economische waarde van het gebied. Wij volgen die 
ontwikkeling op de voet.  
 
Ook met ORAM onderhoudt VEBAN structureel contact. De ondernemersverenigingen werken zowel 
inhoudelijk als organisatorisch samen op de terreinen die zich daarvoor lenen.  
 
In het voorjaar organiseerden ORAM en VEBAN gezamenlijk het ondernemersdebat in De Balie, in 
aanloop naar de gemeenteraadsverkiezingen. Daarbij waren alle Amsterdamse lijstrekkers aanwezig. 
Op deze manier zorgen we dat politici zich uitspreken over hun visie op bedrijvigheid in de stad. En we 
spreken ze natuurlijk in de loop van de bestuursperiode aan op hun uitspraken. Zo was opvallend dat 
bijna alle politieke partijen pleitten voor het behoud van maakbedrijven en arbeidsplaatsen voor mbo-
beroepen binnen de ring en binnen de gemeentegrenzen. U kunt het debat hier terugkijken: 
https://debalie.nl/programma/de-ondernemende-stad-28-02-2022/ 
 
 

 
                     Ondernemersdebat ‘De ondernemende stad’ in De Balie op 28.02.2022 
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Rob Post, voorzitter van VEBAN en Kees 
Noorman, directeur van ORAM hebben 
hun gezamenlijke visie op stedelijke 
ontwikkeling en transformatie van 
bedrijventerreinen ook verwoord in een 
opinieartikel in Het Parool: 
https://www.parool.nl/columns-
opinie/opinie-goed-dat-er-huizen-worden-
gebouwd-maar-waar-moeten-de-
ondernemers-heen~b973f40e/ 
 
Kern van het betoog is dat bedrijven van 
onvervangbare waarde zijn voor de stad. 
Zowel voor werkgelegenheid, als voor de 
levering van producten en diensten als 
voor de economische aantrekkelijkheid 
van de stad. Een inclusieve stad – een 
woord dat dit stadsbestuur graag gebruikt 
– houdt ook rekening met haar bedrijven. 
Nu worden ze verdrongen door de 
éénzijdige focus op woningbouw.  

 
 
 
Uithoudingsvermogen 
Effectieve belangenbehartiging gebeurt niet over één nacht ijs. Er is uithoudingsvermogen voor nodig 
en volharding. Het geluid van ondernemers moet vertolkt worden. En wie anders neemt het voor ze op 
als niet hun eigen ondernemersverenigingen?  
 
Veel van de belangenbehartiging is helaas onzichtbaar. Resultaten hebben tijd nodig en gaan 
geleidelijk. VEBAN is sinds 1955 een consistente belangenbehartiger van Noordse bedrijven, een 
stevige gesprekspartner van de gemeente en heeft het uithoudingsvermogen en de expertise om dat 
ook de komende decennia te blijven. Samen met haar achterban en haar partners werkt VEBAN aan 
de economische ontwikkeling van Amsterdam-Noord, aan ruimte voor werk in de stad en aan een 
stevig netwerk van ondernemers, beleidsmakers en bestuurders. Omdat de stad en ondernemers 
elkaar nodig hebben.  
 
 

*** 
 

 


